

# Möte med styrelsen för Biosfärområde Östra Vätterbranterna – ideell förening

**Tid:** Den 16 november 2016 kl 15.00-18.00,

**Plats:** Slottsvillan, Huskvarna

**Närvarande:** Ryno Andersson, Magnus Apelqvist, Agneta Börjeson, Jenny Elf, Josefine Gustafsson, Claes Hellsten, Ola Jennersten, Samuel Johnsson, Göran Karlsson, Erik Lindfelt, Anders Råsberg, Håkan Strotz, Calle Thulin, Johan Uhr

**Adjungerad:** Erik Hugander

**Frånvarande:** Carin Berggren, Ådel Franzén, Petra Hansson, Susanne Staaf, Carina Strömberg, Anneli Wirtén, Jonas Vittgård

## **Presentation av dagens möteslokal, Slottsvillan**

Mikael Rydberg gav trevlig presentation av huset där dagens möte hölls.

Mikael driver tillsammans med fru Ingalill villan. Han tar oss med på en vandring i villans historia och berättar om direktören Tham höll i bygget under 1800-talet. Villan, arbetarbostäder och verkstaden låg alla här som en enhet. Från Villan utgår Pustastigen som ger besökaren både en utsökt utsikt och ett riktigt flås. Mikael inbjuder till framtida samarbete med Östra Vätterbranterna. Hit kommer många gäster, inte bara svenskar, som vill uppleva mer i bygden.

## MÖTESANTECKNINGAR

### **§1 Fastställande av dagordning**

Mötet öppnades av ordföranden. Dagordningen fastställdes.

### **§2 Val av mötessekreterare**

Ola Jennersten valdes som sekreterare och Ordförande Erik Lindfeldt justerar protokollet.

### **§3 Föregående protokoll**

Föregående protokoll godkändes.

### **§4 Rapporter från fokusområden**

Ansvariga för fokusområdena rapporterade händelser sedan förra styrelsemötet.

Biosfärademin, Magnus berättade om  
Biosfärcaféer o utbildning av ambassadörer,

Öxnehaga-ide om biodlingskurs för ungdomar, biodlarföreningar är intresserade,  
Referensgrupp om lärande, studieförbund,  
Förskolans utemiljö och skogsträdgårdar utforskas av högskolan, ÖVB är med,  
Kurs på högskolan om Östra Vätterbranterna,  
Förslag om en samlad utbildning för ambassadörer bland alla biosfärområden och MAB.

Energi och Klimat, Petra sjuk därmed ingen rapport om Energi och Klimat,

Levande landskap, Claes rapporterade om  
Arbetet startat med Linda Hassel som samordnare och man ser fram mot möte den 30 november

Varumärke, Erik rapporterade om  
Möte i somras,  
Hemsidan är ett viktigt varumärke och behöver byggas ut och hållas aktuell,

Turism och friluftsliv, Håkan o Jenny rapporterade om  
Två möten med gruppen där diskussioner om nätverk och entreprenörskap är viktiga.  
Smålandsturism har fått medel för naturturism i bl a Vätterbranterna, Skirö, St Mosse m fl.  
Guideverksamhet, viktigt få med markägare,  
Möte med Ekoturistföreningens Per Jiborn. Skattefinansierad turistguidning diskuterades, liksom  
samarbeten med LRF om markägarfrågan och rådighet om den resurs som är intressant f turisten.  
Samarbete med landets biosfärområden är ett måste.

Generellt problem att andra organisationer söker medel med biosfärområdet som argument utan att  
Föreningen vidtalas. Vid de tillfällen när Biosfärföreningen är en samarbetspartner skall vi begära att  
få delta i projektplanering och genomförande.

Gastronomisk region, har saknat ansvarig,  
Det behövs en projektplan så att det går att ansöka om medel  
Agneta är intresserad av att vara sammanhållande!

**BESLUT:** Agneta Börjesson valdes att bli samordnare av fokusområdet Gastronomisk region.

## **§5 Verksamhetsplan med budget 2017**

Calle rapporterade att de medel som återstod 2015 har ökat i och med underspendering  
också 2016. Det är fn ungefär 350 000 kr tillgodo i kassan, bl a för att tjänsten som  
koordinator blev sent tillsatt.

Planen är ännu inte färdigskriven. Föreningen väntar bl a på svar från ett antal ansökningar  
som blir bestämmande av vad som kan göras.

Verksamhetsplanen skall fastställas vid kommande styrelsemöte i januari 2017.

Resurser behövs för extern finansiering, biträdande koordinator, kommunikatör och tjänst  
som är ansvarig för Biosfärademin. Det är förnärvarande ovisst om finanser under första  
kvartalet.

Alla styrelsemedlemmar ombeds skriva två händelser som betytt mkt inklusive fotografier:

Josefin gick igenom rudimentet till Verksamhetsplan 2017 och de olika punkterna  
diskuterades. Bl a Boets skola för att få bra fotfäste i Ödeshög och Adelslöv

Energi och klimat inväntar rapport från Petra. Solceller är hett just nu.

Flera projekt är på gång, bl a Naturbetesprojektet i Ödeshög (som bör kunna samarbeta med kommande initiativ i Östergötland som leds av Naturbetesföreningens Anna Jamieson), två vandringsleder med karta, beskrivningar.

Biosfärsrum, fortfarande Gyllene uttern?

Växa tillsammans behöver 20 %-tjänst

### **§6 Ny person till sponsorgrupp**

Diskuterades vem som kan bli ny i föreningens sponsorgrupp, eftersom den för närvarande bara består av en person (Olof).

**BESLUT:** Frågan delegerades till Verkställande utskottet (VU)

### **§7 Stipendier mot ungdomar**

Diskuterades stipendier till ungdomar som kan ses som bra användning av medlemsavgift,

**BESLUT:** Frågan delegerades till Verkställande utskottet (VU)

### **§8 Arvoden till ansvariga i fokusgrupper**

Fokusgrupperna skulle kunna agera självständigt när det gäller arvoden men inom ramen för redan beslutna regler som underlag. Frågan behöver dock beredas vidare.

### **§9 Euro MAB-mötet i Frankrike 3-7 april 2017**

Diskuterades kommande möte för europeiska sektionen av Man & Biosphere-programmet

**BESLUT:** Föreningen skall vara representerad vid mötet med uppgift att presentera projekt och aktivt delta i diskussioner. Maximalt 20 000 kr avsätts för resa och uppehälle och bör inkludera två personer (gärna fler om extern finansiering dyker upp).

### **§10 Fråga om kommande Medlemsansvarig**

Diskuterades om valberedningen skall föreslå medlemsansvarig och i så fall vem.

**BESLUT:** Bordläggning till kommande möte.

### **§11 Verksamhetsberättelsens utformning**

Diskuterades kommande verksamhetsberättelse utformning.

**BESLUT:** Verksamhetsberättelsen för 2016 skall se ut som den för 2015 och vara en viktig del i kommande rapportering till Man & Biosphere.

### **§12 Kommande medlemsmöten**

Diskussion om vad ett medlemsmöte är och vad som kan behandlas. Förslag om resa till utställning i Östergötland om björk, biogasprojekt och solpaneler.

### §13 Nästa styrelsemöte

Nästa styrelsemöte hålls den 16 januari, 2017.

Årsmötet bör hållas under mars månad, förslagsvis den 11 mars.

Det finns dessutom behov för ytterligare ett möte inför Årsmötet.

**BESLUT:** VU föreslår mötesdag och lokal för extramötet.

### §14 Avslutning

Ryno informerade om möte kring trähusbyggnation.

Agneta informerade om ett seminarium om odlad mångfald som planeras hållas i Grenna kulturgård. De flesta föreläsarna är redan inbokade.

Ordförande Erik Lindfelt tackade för bra diskussioner och avslutade mötet.



Ola Jennersten

Mötessekreterare

Erik Lindfelt

Ordförande/Justerare